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Råd för funktionshinderfrågor 

vid stadsbyggnadsnämnden och 

exploateringsnämnden 

2021-04-09  

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 20 april 2021  

kl 13.00 – 14.45 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat  

  

 

Jan Lamby Bengt Håkansson 

  

Närvarande  

 Ledamöter: 

 Jan Lamby (Funktionsrätt Stockholm/HRF), ordföranden  

Amir Amirriazi (DHR)  

Bengt Håkansson (Funktionsrätt Stockholm /Elöverkänsligas 

förening i Stockholms län)   

Håkan Jarmar (ÅSS)   

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Rakel Nilsson samt föredragande från 

stadsbyggnadskontoret. 

 

 
 

 § 1 
Val av justerare  
 
Beslut 

Rådet utser Bengt Håkansson att tillsammans med 

ordföranden Jan Lamby justera dagens protokoll.  

 

 

 § 2 
Dagordningen fastställs 
Efter tillägg under punkten Rapporter och Övriga frågor 

godkänner rådet dagordningen. 

 

 

 § 3 
Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 1/2021 och lägger det till 

handlingarna. 

 

 

 § 4 
Inkomna skrivelser och protokoll 
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a) Protokoll 1/2021 för kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor 2021-02-08 

 

b) Protokoll 4/2020 för Miljö- och 

hälsoskyddsnämndens och fastighetsnämndens råd 

för funktionshinderfrågor 2020-12-07 

 

c) Protokoll 6/2020 för trafiknämndens och 

Stockholm Stads Parkering AB råd för 

funktionshinderfrågor 2020-12-07 

 

d) Protokoll 1/2021 för trafiknämndens och 

Stockholm Stads Parkering AB råd för 

funktionshinderfrågor 2021-02-15 

 

Beslut 

Rådet anmäler protokollen och lägger dem till 

handlingarna. 

 

 

 § 5 
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för  
Konsthallen 15 m.fl. i stadsdelen Djurgården, S-
Dp 2018-00710 
Catarina Holdar från stadsbyggnadskontoret presenterar 

detaljplanen och rådet ställer frågor. 

 

Beslut 

Rådet tackar för informationen och lämnar följande 

synpunkter: 

 

Rådet upplever att det är svårt att utläsa plushöjder i 

underlaget och efterfrågar en bättre redovisning av 

gångnätet.  Rådet anser att det saknas en noggrann analys 

och redovisning av markförhållandena för att redogöra för 

hur tomten kommer planeras när det gäller lutning och 

gångvägar.  Kontoret kan behöva beakta att inkludera 

hissförbindelse för att personer ska kunna röra sig 

obehindrat i området. 
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Rådet påpekar också vikten av att alla entréer ska vara 

tillgängliga så att personer med funktionshinder inte 

behöver använda en separat entré. 
 
 

 § 6 
Exploateringsnämnden 
Rådet diskuterar vad man vill ställa för frågor till 

stadsbyggnadsnämndens och exploateringsnämndes 

respektive presidier vid nästa sammanträde. 

 

Beslut 

Rådet beslutar att diskutera genomförandet av 

boendeplanen med presidiet enligt följande formulering: 

 

Rådet känner en oro över att boendeplanen inte visar 

några tecken på en skärpning när det kommer till boenden 

enligt LSS och SoL. Rådet upplever att många stadsdelar 

utgår ifrån att deras invånare med funktionshinder ska få 

plats i någon annan stadsdel. Som rådet ser det så har inte 

dialogen mellan stadsdelarna och exploateringskontoret 

vid markanvisningsstadiet fungerat.  

 

En av rådets ledamöter är också ledamot i rådet för 

Enskede-Årsta- Vantörs (EÅV) stadsdelsnämnd. 

Vid ett möte i mars i år avhandlades processen kring LSS-

bostäder. 

 

I sin dialog med tjänstemännen på förvaltningen på EÅV 

så har det framkommit, att det är den enskilde 

tjänstemannen som beslutar om man ska gå vidare med en 

förfrågan från exploateringskontoret. Detta beslut 

dokumenteras inte av EÅV.   

En annan aspekt rör EÅVs engagemang i utformningen av 

gruppbostaden. Tjänstemännen bekräftar man endast är 

övergripande involverad i utformningen, och vanligtvis så 

sent i processen att man inte kan påverka utformningen. 

Ledamotens och rådets uppfattning är att EÅV saknar 

denna kompetens.  
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Mot bakgrund av ovanstående information, vill rådet 

lägga följande förslag och frågar hur presidierna i 

respektive nämnd ställer sig till dessa: 

 

a) Beslut av respektive stadsdel om att gå vidare eller 

inte med en förfrågan från exploateringskontoret, 

måste dokumenteras och skäl till beslutet ska anges. 

Rådet anser att ett sådant beslut ska fattas av 

stadsdelsnämnden för att få tillräcklig tyngd. Det 

blir då också automatiskt protokollfört.  

 

b) En central funktion inom Stockholm stad måste 

finnas som deltar i projekteringen och 

uppföljningen av ett boende.  En resurs med 

tillräcklig kompetens.       

 

 § 7 
Stadsbyggnadsnämnden 
 

Rådet förbereder frågor inför möte med presidiet 

 

Beslut 

Rådet beslutar att diskutera genomförandet av 

boendeplanen. Se § 6. 

 

 

 § 8 
Genomgång av utsända checklistor 
 

 

a) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Tvärbanan Kistagrenen i stadsdelen Kista, S-Dp 

2018-04111 

 

Beslut 

Rådet ser positivt på att man planerar att bygga bort 

nivåskillnader på Jan Stenbecks torg i samband 

med ombyggnadsplanerna. 
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b) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Lillskogen 45 i stadsdelen Bromma Kyrka, S-Dp 

2018-04943 

 

Beslut 

Rådet lämnar inga synpunkter 

 

c) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Bottenstockhen 8 i stadsdelen Gröndal, S-Dp 2020-

03735 

 

Beslut 

Rådet lämnar inga synpunkter 

 

d) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Tenstadalens dagvattenpark i stadsdelen Tensta, S-

Dp 2020-06525 

 

Beslut 

Rådet uppmanar kontoret att beakta beläggningen 

av parkens gångvägar för att säkerställa 

framkomlighet och tillgänglighet. 

 

e) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Ledarö 3 i stadsdelen Farsta, S-Dp 2020-09166 

 

Beslut 

Rådet lämnar inga synpunkter 

 

 

 § 9 
Information om begränsad tillgänglighet på  
Tunnelgatan/Malmskillnadsgatan 
 

Beslut 

Efter att rådet tagit del av trafikkontorets information om 

tillgänglighet på Tunnelgatan/Malmskillnadsgatan 

beslutar man att lämna följande synpunkter: 

 

Rådet ser det som problematiskt att man meddelar ett 

fattat beslut utan att presentera någon analys av 
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konsekvenserna. Rådet skulle vilja se en redovisning av 

vad åtgärden innebär för personer som kan påverkas av 

längre avstånd och nivåskillnader. 

 

 

 § 10 
Bevakningslista (se s. 7-8) 
Rådet går igenom och uppdaterar bevakningslistan. 

 

 

 § 11 
Övriga frågor 
Ordföranden lyfter frågan om att ändra tiden för start av 

rådets sammanträden från 13:00 till 13:30. Rådet beslutar 

att inte göra några ändringar innan man vet hur det blir 

med fyllnad av den vakanta platsen i rådet. 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Rakel Nilsson 
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